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Ενότητα 7η  
 

Μέλλοντας  

ενρινόληκτων ( με χαρακτήρα μ,ν) και  

υγρόληκτων(με χαρακτήρα λ,ρ) ρημάτων  

 

Για να σχηματίσουμε το μέλλοντα ενρινόληκτων και υγρόληκτων ρημάτων χρησιμοποιούμε: 

                     ρηματικό θέμα1 + καταλήξεις -ῶ (ενεργητική φωνή) και -οῦμαι (μέση φωνή)  

   π.χ. ἀγγέλλω (ρ.θ. ἀγγέλ-) ἀγγελῶ , ἀγγελοῦμαι  

 

         Κλίνονται σύμφωνα με τον ενεστώτα συνηρημένων β τάξης , δηλαδή : 

              ενεργητική φωνή 

Οριστική Ευκτική Απαρέμφατο Μετοχή 

ἀγγελῶ 

ἀγγελεῖς 

ἀγγελεῖ 

ἀγγελοῦμεν 

ἀγγελεῖτε 

ἀγγελοῦσι(ν) 

ἀγγελοῖμι 

ἀγγελοῖς 

ἀγγελοῖ 

ἀγγελοῖμεν 

ἀγγελοῖτε 

ἀγγελοῖεν 

 

    

      ἀγγελεῖν 

 

ἀγγελῶν 

ἀγγελοῦσα 

ἀγγελοῦν 

  

                      μέση φωνή  

Οριστική Ευκτική Απαρέμφατο Μετοχή 

ἀγγελοῦμαι 

ἀγγελῇ 

ἀγγελεῖται 

ἀγγελούμεθα 

ἀγγελεῖσθε 

ἀγγελοῦνται 

ἀγγελοίμην 

ἀγγελοῖο 

ἀγγελοῖτο 

ἀγγελοίμεθα 

ἀγγελοῖσθε 

ἀγγελοῖντο 

  

  

  ἀγγελεῖσθαι 

 

ἀγγελούμενος 

ἀγγελουμένη 

ἀγγελούμενον 

 
1Παρατήρηση :Το ρηματικό θέμα είναι διαφορετικό από το ενεστωτικό θέμα (θέμα του ενεστώτα) .Το 

ενεστωτικό θέμα των υγρόληκτων και ενρινόληκτων ρημάτων σχηματίστηκε με την προσθήκη του - j -   στο 

ρηματικό θέμα π.χ.  

ἀγγέλ + j +ω ἀγγέλλω (αφομοίωση) 

ἀρ  +j +ωαἴρω (υπερπήδηση του υγρού χαρακτήρα και μετατροπή του α σε αι) 

φθερ +j +ω φθείρω 

φαν +j +ω φαίνω  

Για να σχηματίσουμε το Μέλλοντα ε.φ. και μ.φ. χρησιμοποιούμε το ρηματικό θέμα και όχι το ενεστωτικό . 
 

ΑΣΚΗΣΕΙΣ 

1. Να κλίνετε την οριστική και ευκτική Μέλλοντα ενεργητικής και μέσης φωνής του ρήματος φαίνω. 

2. Να σχηματίσετε το απαρέμφατο και τη μετοχή  ενεργητικής και μέσης φωνής του ρήματος στέλλω. 

3. Να γράψετε το β ενικό και γ πληθυντικό οριστικής και ευκτικής ενεστώτα , μέλλοντα και αορίστου β του 

ρήματος  ἐμβάλλω. 

4. Να σχηματίσετε την οριστική μέλλοντα ενεργητικής ( στο α ενικό) των ρημάτων : 

αἴρω ,αἰσχύνω,ἀμύνω,καθαίρω, κρίνω,κτείνω ,μένω,μαραίνω,μιαίνω, νέμω, ὀξύνω, στέλλω, σπείρω, 

σφάλλω , τείνω,φθείρω,φαίνω. 

5. Να σχηματίσετε το γραμματικό τύπο που σας ζητείται  

- ἀγγέλλω: γ ενικό οριστικής μέλλοντα       - αἴρομαι: μετοχή μέλλοντα(αρσεν) 

- βάλλω: γ πληθυντικό ευκτικής μέλλοντα  - καθαίρομαι: β πληθυντικό μέλλον. 

- αἴρω : μετοχή μέλλοντα( ουδέτερο γένος)  -κρίνομαι: απαρέμφατο μέλλοντα 

- κρίνω: β ενικό ευκτικής  μέλλοντα   -στέλλομαι: β ενικό ευκτικής μελλ. 

- σφάλλω: απαρέμφατο μέλλοντα   -φαίνομαι: γ πληθυντικό οριστικής μέλλοντα 

 


